

## “The Branch”

### **The Branch of the LORD**

Isa 4:2-3 <sup>2</sup>In that day the branch of the LORD shall be beautiful and glorious, and the fruit of the land shall be the pride and glory of the survivors of Israel. <sup>3</sup>And he who is left in Zion and remains in Jerusalem will be called holy, every one who has been recorded for life in Jerusalem,

### **The Branch called Jehovah’s Servant**

Zec 3:8 <sup>8</sup>Hear now, O Joshua the high priest, you and your friends who sit before you, for they are men of good omen: behold, I will bring my servant the Branch.

Zec 6:12-13 <sup>12</sup>and say to him, ‘Thus says the LORD of hosts, “Behold, the man whose name is the Branch: for he shall grow up in his place, and he shall build the temple of the LORD. <sup>13</sup>It is he who shall build the temple of the LORD, and shall bear royal honor, and shall sit and rule upon his throne. And there shall be a priest by his throne, and peaceful understanding shall be between them both.”

### **The Righteous Branch of David**

Jer 23:5-8 <sup>5</sup>“Behold, the days are coming, says the LORD, when I will raise up for David a righteous Branch, and he shall reign as king and deal wisely, and shall execute justice and righteousness in the land. <sup>6</sup>In his days Judah will be saved, and Israel will dwell securely. And this is the name by which he will be called: ‘The LORD is our righteousness.’ <sup>7</sup>“Therefore, behold, the days are coming, says the LORD, when men shall no longer say, ‘As the LORD lives who brought up the people of Israel out of the land of Egypt,’ <sup>8</sup>but ‘As the LORD lives who brought up and led the descendants of the house of Israel out of the north country and out of all the countries where he had driven them.’ Then they shall dwell in their own land.”

Jer 33:14-16 <sup>14</sup>“Behold, the days are coming, says the LORD, when I will fulfil the promise I made to the house of Israel and the house of Judah. <sup>15</sup>In those days and at that time I will cause a righteous Branch to spring forth for David; and he shall execute justice and righteousness in the land. <sup>16</sup>In those days Judah will be saved and Jerusalem will dwell securely. And this is the name by which she shall be called: ‘The LORD is our righteousness.’

## “Филиал”

**Книга Пророка Исаии - Глава 4:2-3** <sup>2</sup> В тот день отрасль Господа явится в красоте и чести, и плод земли - в величии и славе, для уцелевших *сынов* Израиля. <sup>3</sup> Тогда оставшиеся на Сионе и уцелевшие в Иерусалиме будут именоваться святыми, все вписанные в книгу для житья в Иерусалиме,

**Книга Пророка Захарии - Глава 3:8** Выслушай же, Иисус, иерей великий, ты и собратия твои, сидящие перед тобою, мужи знаменательные: вот, Я привожу раба Моего, ОТРАСЛЬ.

**Книга Пророка Захарии - Глава 6:12-13** <sup>12</sup> и скажи ему: так говорит Господь Саваоф: вот Муж, - имя Ему ОТРАСЛЬ, Он произрастет из Своего корня и создаст храм Господень. <sup>13</sup> Он создаст храм Господень и примет славу, и воссядет, и будет владычествовать на престоле Своем; будет и священником на престоле Своем, и совет мира будет между тем и другим.

**Книга Пророка Иеремии - Глава 23:5-8** <sup>5</sup> Вот, наступают дни, говорит Господь, и восставлю Давиду Отрасль праведную, и воцарится Царь, и будет поступать мудро, и будет производить суд и правду на земле. <sup>6</sup> Во дни Его Иуда спасется и Израиль будет жить безопасно; и вот имя Его, которым будут называть Его: "Господь оправдание наше!" <sup>7</sup> Посему, вот наступают дни, говорит Господь, когда уже не будут говорить: "жив Господь, Который вывел сынов Израилевых из земли Египетской", <sup>8</sup> но: "жив Господь, Который вывел и Который привел племя дома Израилева из земли северной и из всех земель, куда Я изгнал их", и будут жить на земле своей.

**Книга Пророка Иеремии - Глава 33:14-16** <sup>14</sup> Вот, наступят дни, говорит Господь, когда Я выполню то доброе слово, которое изрек о доме Израилевом и о доме Иудином. <sup>15</sup> В те дни и в то время возвращу Давиду Отрасль праведную, и будет производить суд и правду на земле. <sup>16</sup> В те дни Иуда будет спасен и Иерусалим будет жить безопасно, и нарекут имя Ему: "Господь оправдание наше!"

Isa 11:1-10 <sup>1</sup>There shall come forth a shoot from the stump of Jesse, and **a branch** shall grow out of his roots.

<sup>2</sup> And the Spirit of the LORD shall rest upon him, the spirit of wisdom and understanding, the spirit of counsel and might, the spirit of knowledge and the fear of the LORD.

<sup>3</sup> And his delight shall be in the fear of the LORD. He shall not judge by what his eyes see, or decide by what his ears hear; <sup>4</sup> but with righteousness he shall judge the poor, and decide with equity for the meek of the earth; and he shall smite the earth with the rod of his mouth, and with the breath of his lips he shall slay the wicked. <sup>5</sup> Righteousness shall be the girdle of his waist, and faithfulness the girdle of his loins.

<sup>6</sup> The wolf shall dwell with the lamb, and the leopard shall lie down with the kid, and the calf and the lion and the fatling together, and a little child shall lead them. <sup>7</sup> The cow and the bear shall feed; their young shall lie down together; and the lion shall eat straw like the ox. <sup>8</sup> The sucking child shall play over the hole of the asp, and the weaned child shall put his hand on the adder's den. <sup>9</sup> They shall not hurt or destroy in all my holy mountain; for the earth shall be full of the knowledge of the LORD as the waters cover the sea. <sup>10</sup> In that day the root of Jesse shall stand as an ensign to the peoples; him shall the Gentiles seek, and his dwellings shall be glorious.

Rev 22:16 <sup>16</sup>“I Y'shua have sent my angel to you with this testimony for the churches. I am the root and the offspring of David, the bright morning star.”

## **Книга Пророка Исаии - Глава 11:1-10**

1 И произойдет отрасль от корня Иессеева, и ветвь произрастет от корня его; 2 и почиет на нем Дух Господень, дух премудрости и разума, дух совета и крепости, дух ведения и благочестия;

3 и страхом Господним исполнится, и будет судить не по взгляду очей Своих и не по слуху ушей Своих решать дела. 4 Он будет судить бедных по правде, и дела страдальцев земли решать по истине; и жезлом уст Своих поразит землю, и духом уст Своих убьет нечестивого. 5 И будет препоясанием чресл Его правда, и препоясанием бедр Его - истина.

6 Тогда волк будет жить вместе с ягненокм, и барс будет лежать вместе с козленком; и теленок, и молодой лев, и вол будут вместе, и малое дитя будет водить их. 7 И корова будет пастись с медведицею, и детеныши их будут лежать вместе, и лев, как вол, будет есть солому. 8 И младенец будет играть над норою аспида, и дитя протянет руку свою на гнездо змеи. 9 Не будут делать зла и вреда на всей святой горе Моей, ибо земля будет наполнена ведением Господа, как воды наполняют море. 10 И будет в тот день: к корню Иессееву, который станет, как знамя для народов, обратятся язычники, - и покой его будет слава.

## **Откровение Иоанна Богослова - Глава 22:16**

Я, Иисус, послал Ангела Моего засвидетельствовать вам сие в церквах. Я есмь корень и потомок Давида, звезда светлая и утренняя.